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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Semjén Zsolt, nemzetpolitikáért, 
nemzetiségpolitikáért, egyházpolitikáért és egyházdiplomáciáért felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "2010 óta egészen pontosan milyen formákban és 
mekkora összeggel támogatták a határon túli magyar fociakadémiákat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A 444.hu portál „Újabb milliárdokat találtunk, amikkel Magyarországról támogatják a határon túli
fociklubokat” című cikkében arról írnak, hogy „a határon túli labdarúgás egy eddig nem ismert, és
nem is nyilvános finanszírozási formáját fedezték fel. A 444-hez eljutott dokumentumokból látszik,
hogy az elmúlt években az eddig nyilvános összegnél több mint tízmilliárd forinttal több, részben
közpénz jutott külhoni egyesületeknek. A kedvezményezettek között feltűnnek Mészáros Lőrinchez,
Végh  Gáborhoz  és  az  Orbánnal  egyre  jobb  viszonyt  ápoló  vajdasági  vállalkozóhoz,  Zsemberi
Jánoshoz köthető csapatok.”:

„Orbán Viktor 2010-től egyre hatalmasabb méreteket öltött focimániája nem állt meg a határoknál.
Tény,  komoly  üzletről  is  szól  ez  itthon,  a  NER-es  figurák,  a  számtalan stadiont  felhúzó  baráti
vállalkozók jelentős anyagi haszonra is szert tesznek, aminek egy kis részét vissza is kell forgatniuk
a fociba.

(...)

Bár  eleinte  még  csak  óvatosan,  de  Orbán  Viktor  a  határainkon  túlra  is  kacsintgatni  kezdett.
Egészen pontosan 2013-ban indult el a külhoni klubok állami finanszírozása az Átlátszó szerint.
Ekkor  ugyanis  a  Közigazgatási  és  Igazságügyi  Minisztériumon  belül  működő  nemzetpolitikai
államtitkárság levelet kapott Szondy Zoltántól, az FK Csíkszereda elnökétől, aki támogatást kért
egy Székelyföldön működő fociakadémiára. Mára pedig szinte már az összes környező országban
van  olyan  akadémia,  amelynek  rendíthetetlen  támogatója  a  magyar  állam.  Vagyis  a  magyar
adófizetők.



(...)

A 2021-ben, a magyar állam és a Mol által közösen alapított Mol - Új Európa Alapítvány rengeteg
pénzt  osztott  szét  az  elmúlt  években  a  határon  túli  klubok  között  az  általunk  megismert
dokumentumok  szerint.  Sőt  az  adatokat  és  a  beszámolókat  végignézve  különösen  nagy  fókuszt
helyeznek nemcsak általában a sport, hanem a labdarúgás finanszírozására a határainkon túl.

(...)

Az  alapítvány  a  kezdeti  600  millió  után  ma  már  több  mint  80  milliárd  forintos  vagyonnal
rendelkezik,  fő  feladata  pedig  a  közérdekű  célok  megvalósítása,  ezen  belül  állításuk  szerint
kiemelten a sport, kultúra, egészségügy és környezetvédelem területén. A támogatásokról egy ötfős
kuratórium dönt, amiben ismert, Fidesz-közeli emberek ülnek. A kuratórium elnöke Miklósa Erika
operaénekes, Orbán Viktor évértékelőinek rendszeres vendége, tag még továbbá:

• Világi Oszkár szlovákiai magyar vállalkozó, a MOL vezérigazgató-helyettese, a Csíki Sör 
új tulajdonosa, a dunaszerdahelyi FC DAC 1904 fociklub 90 százalékos tulajdonosa.

• Bacsa György, a MOL Magyarország ügyvezető igazgatója és a spanyol 
szupervonatgyártót, a Talgót sikertelenül felvásárolni próbáló Magyar Vagon igazgatósági
tagja,

• Demeter Szilárd, a Magyar Nemzeti Múzeum Közgyűjteményi Központ elnöke, a kulturális 
élet legbefolyásosabb embere,

• és Schmidt Mária történész, a XXI. Század Intézet és a Terror Háza főigazgatója.
(...)

Összesen kilenc határon túli fociakadémiát támogat az alapítvány, közülük is három szervezet kapta
a legtöbbet 2021-től: a Sepsiszentgyörgy jelenleg árfolyamon átszámítva 3,1 milliárd forintot (a
klub 8200 fős új stadiont kapott, ahol Orbán is többször járt már, sőt még a Nélküledet is énekelte a
szurkolókkal.) a Csíkszereda és az Eszék pedig egyaránt 2,4-2,4 milliárd forintot. 

(...)

És  bár  kilenc  akadémia kapott  pénzt  a  Mol  -  Új  Európa Alapítványtól,  összesen 11,1 milliárd
forintot, ennek 71,1 százaléka ment a fent említett három akadémiához. A már említett akadémiák
mellett 1,2 milliárd forintnak megfelelő eurót kapott támogatásként a Topolya SC, amely a Vajdaság
egyik leggazdagabb vállalkozója, Zsemberi János tulajdona.”

 

Kérdezem Önt:

2010 óta egészen pontosan milyen formákban - a fenti cikkben szereplőt és a hozzá hasonlókat is
figyelembe véve -, és mekkora összeggel támogatták a határon túli magyar fociakadémiákat?

Kérem,  hogy  válaszát  fociakadémiákra,  évekre,  támogatási  formákra  és  összegekre  lebontva
szíveskedjen megküldeni!

 

Budapest, 2024. október 17.
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Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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